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   PROTOKÓŁ nr XXII//2017  

z przebiegu XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 28 marca 2017 r. w godz. od 14.00 do 15:30 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 13 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  Marzena Boruta, Wojciech Raś.    

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Zbigniew Kuzdżał    - członek Zarządu Rady Powiatu Jarocińskiego 

6. Andrzej Szlachetka   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 

7. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

8. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu 

9. Alina Kasprzak   - dyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

10. Paweł Sobczak    - mieszkaniec Żerkowa 

11. Alojzy Suchorski    - mieszkaniec Chrzana 

12. Mateusz Stachowiak   - mieszkaniec Chrzana  -  

13. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Anna Kopras-Fijołek;  

-  „Żerków Info” – Mariusz Łyskawiński 

Porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym   

w dniu  22 marca 2017 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała pani Barbara Urbańska, przewodnicząca Rady 

Miejskiej Żerkowa. Powitała Burmistrza, Skarbnika i Sekretarza Gminy,  radnych powiatowych, 

sołtysów,  media, przybyłych gości oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa.  

Przewodnicząca stwierdziła, że w sesji uczestniczy 13 radnych, 2 radnych nieobecnych 

usprawiedliwionych. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad XXII sesji po wprowadzonej zmianie o następującej 

treści:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad  XXI  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe, 

2) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2018, 

3) ustalenia zasad i kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych oraz szkół podstawowych dla których gmina Żerków jest organem 

prowadzącym, 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2017, 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017-2022, 

6) nabycia nieruchomości w Lisewie i Żerkowie. 
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7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z realizacji  „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków  

z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2016”, o którym mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2016. 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

10.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

Przewodnicząca poinformowała o dokonaniu uroczystego otwarcia I części Parku Niezwykłego na 

osiedlu w Żerkowie, które odbyło się przed obradami sesji.  Największa radość każdego z nas jak 

widział gdy cieszą się dzieci i też rodzice. Dodała, że myśli iż „Park” będzie dobrze służył wszystkim 

mieszkańcom. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad  XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji. Radni nie wnieśli uwag,  

protokół został przyjęty jednogłośnie: 13 głosów „za” w obecności 13 radnych na sali obrad. 

Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa został wyłożony do wglądu  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 22 marca 2017 r., przed obradami XXII sesji oraz w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poinformowała, że są z pytaniami przedstawiciele wsi Chrzan, których zgłosiła radna 

Ewa Kubacka, wyjątkowo udzieli im głosu po zapytaniach radnych.  

Radna Maria Sołtysiak zapytała jak będzie wyglądało podpisanie umowy na środki inwestycje, które 

Powiat zaplanował w swoim budżecie na realizację infrastruktury drogowej na terenie gminy Żerków. 

W ostatnim wydaniu  „Gazety Jarocińskiej” jeden z artykułów informuje, że Powiat Jarociński  „nie 

wyda złotówki” na  inwestycje drogowe na terenie gminy Żerków tj. droga Lisew - Ludwinów i Żerków 

– Dobieszczyzna. Jak będzie to wyglądało, czy kwota wskazana w przetargu będzie podzielona 

proporcjonalnie do tego o czym było mówione oraz jak będzie wyglądała umowa, czy już została 

podpisana i w jakiej formie? 

Burmistrz odpowiedział, że projekt umowy jest i będzie analizowany. Nie czytałem informacji 

gazetowych. 

Radna Maria Sołtysiak przypomniała, że inwestycja nie jest gminy Żerków tylko Powiatu. Myślę, że nie 

będzie tak, że zadanie sfinansuje Wojewoda Wielkopolski i Gmina Żerków a Powiat nie wyda złotówki. 

Burmistrz wyjaśnił, że udział finansowy Gminy Żerków w zadaniu jest proporcjonalny procentowo do 

całości kosztów kosztorysu inwestorskiego na ogólną wartość 10 mln. zł. Koszty były liczone dla 

wszystkich proporcjonalnie, 3,5 mln zł Powiat i gmina Żerków a Wojewoda 3,0 mln zł. W wyniku 

przetargu koszt przebudowy drogi jest tańszy i dlatego należy z niego zejść. Wojewoda daje 

maksymalnie 50% nie więcej niż 3  mln zł. Pierwszy etap  inwestycji Żerków - Kamień teraz będzie 

kosztował ok. 5,7 mln z czego połowę pokryją środki z dofinansowania od Wojewody, a pozostałą część 

w równych częściach po ok. 1.4 mln zł sfinansują samorządy: powiatowy i gmina Żerków. Planuje się, 

aby wykorzystać przewidziane środki dotacji od Wojewody na zwiększenie zakresu  robót i z drogą 

dojść do Dobieszczyzny. Gmina Żerków dała środki na całe zadanie. Nie wyobrażam sobie takiej 

sytuacji, że dajemy 3,5 mln zł na pierwszy etap, bo tak bogaci to nie jesteśmy. Dodał, że Powiat planuje 

roboty na dodatkowy zakres. W tej chwili jest za mało danych, ale sprawę gmina pilotuje. Na drogę 

Lisew-Ludwinów gmina Żerków uzyskała dotację od Wojewody w wysokości 900 tys. zł. Wartość 

zadania po przetargu jest niższa i też zachodzi sytuacja, że część dofinansowania będzie trzeba zwrócić. 

Radny Jan Barański powiedział, że rozmawiając z radnym powiatowym dowiedział się, że w pierwszej 

kolejności będzie robiona droga Lisew – Ludwinów. 

Burmistrz wyjaśnił, że droga Lisew Ludwinów jest zadaniem gminy Żerków. Dodał, że roboty będzie 

prowadziła ta sama firma, czyli mają jeden plac budowy na terenie gminy Żerków. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał jaki teren będzie obejmował gminy program rewitalizacji?, 
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ponieważ nie mógł uczestniczyć w tym spotkaniu? 

Burmistrz powiedział, że w tym względzie wyjaśnień może udzielić pan Sekretarz, który uczestniczył  

w spotkaniu. 

Sekretarz wyjaśnił, że program jest w trakcie opracowywania. Programem maksymalnie można objąć  

20 % gminy wg powierzchni lub 30 % mieszkańców. Dana miejscowość, sołectwo musi spełniać 

określone kryteria, aby objąć je rewitalizacją. Jesteśmy na etapie szukania i dokonania właściwego 

wyboru. 

Radny Sebastian Nowaczyk - czy teren Lubini Małej będzie objęty rewitalizacją?  

Sekretarz wyjaśnił, że nie ma ostatecznej decyzji, ale radni w tym względzie podejmą uchwałę.   

Rady Sebastian Nowaczyk zapytał czego dotyczy rewitalizacja? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że pojęcie rewitalizacji jest bardzo szerokie. Kiedyś rewitalizacja dotyczyła 

wyłącznie obszarów poprzemysłowych, po kolejowych itd.  Teraz jest to definicja szersza, gdzie mogą 

być brane pod uwagę tereny z najwyższym bezrobociem i tereny z największą ilością osób 

korzystających z pomocy społecznej.   

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy może zobaczyć wstępne prace? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że nie ma jeszcze projektu. 

Wiceprzewodniczący wyjaśnił, że dopiero odbyły się warsztatowe zajęcia i w tej chwili na sesji nie ma 

możliwości tłumaczenia całego zakresu przeprowadzonych konsultacji. 

Radny Sebastian Nowaczyk wyjaśnił, że nie mógł uczestniczyć w konsultacjach. 

Sekretarz Gminy zapewnił, że jak powstanie projekt to radni będą mieli możliwość zapoznania się  

z nim. Na razie były pierwsze konsultacje, w których nie uczestniczyło zbyt dużo osób.  Projekt zlecono 

firmie zewnętrznej, ponieważ uzyskano na program dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. 

Przeprowadzono procedurę zapytania ofertowego, wygrała firma z Warszawy, która jest w trakcie 

opracowywania programu. Urząd w tym względzie musi przygotować wszystkie wymagane dokumenty 

i przedstawić wskaźniki.   

Burmistrz: jest to program, który wzbudza nadzieje a ma mało możliwości, ponieważ są ograniczenia do 

30 % mieszkańców tj. 3 tys. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że wzięła udział w konsultacjach. Wypracowując opinię w trzech grupach 

wzięto pod uwagę cały obszar gminy tj. minusy, plusy i potrzeby. 

Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych Przewodnicząca udzieliła głosu mieszkańcom Chrzana. 

Mieszkaniec Chrzana przedstawił problem dotyczący oświetlenia ulicy Leśnej w Chrzanie. Trzy lata 

temu dostaliśmy od burmistrza informację na piśmie, że zadanie będzie realizowane, ale minęły trzy lata 

i nic w tym zakresie się nie dzieje. Sprawa dotyczy przesunięcia płotu, który wchodzi w pas drogowy, 

ale my nie mamy takich uprawnień, aby komuś nakazać przestawienie płotu. Interesuje mnie czy ta 

sytuacja nadal będzie tkwiła w miejscu i czy doczekamy się oświetlenia?    

Burmistrz odpowiedział, że jest wykonana dokumentacja, są zaplanowane środki w budżecie jest tylko 

sytuacja, że przy narożnej posesji płot wchodzi w drogę. Ja nie mogę wejść komuś na jego własność. 

Dodał, że będzie kładziona linia kablowa wraz ze słupami oświetleniowymi, które będą kończyć się na 

Pana posesji. Rozmawiałam z Panią Sołtys, która była uzgodnić sprawę z właścicielem. Wiadomo, że 

płot będzie cofnięty, ale należy poinformować jeszcze kiedy będzie realizowana inwestycja. Burmistrz 

przypomniał, że w przypadku przepalonych lamp, należy zgłosić sytuację do Urzędu  i lampy zostaną 

naprawione. Lampy są po to, aby świeciły i jak któraś jest niesprawna, to proszę zgłosić. 

Mieszkaniec Chrzana wyjaśnił, że płot, który stoi na narożniku został postawiony przez właściciela, 

który nie żyje i do dziś nie wiadomo gdzie jest granica. Dlatego będą konieczne pomiary geodezyjne,  

o których może zdecydować Rada. My z ulicy Leśnej zobowiązujemy się do pomocy bo należy 

współpracować.    

Burmistrz –wyjaśnił, ze wznowienie granic nie będzie za darmo. Dlaczego Burmistrz ma prostować 

prywatne granice, przypuszczalnie mapy do posesji są, kamienie graniczne też, należy tylko odtworzyć  

i sprawa zostanie zakończona(..).Sprawę chcę załatwić po gospodarsku, bo od razu wszyscy mają 

amnezję i nie wiedzą gdzie są granice ich posesji.   

Mieszkaniec Chrzana, właściciel spornej posesji wyjaśnił, że było robione wodociągowanie i sieć 

kanalizacyjna i po tym zadaniu  słupków granicznych nie można znaleźć. W tej chwili chodzi o mój 

płot, ponieważ kupiłem tą nieruchomość i wówczas nie miałem wpływu na wykonywane roboty.  
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Burmistrz poinformował, że mapa znajduje się u Pani Sołtys oraz u niego i jest do wglądu. 

Mieszkaniec Chrzana powiedział, że może się cofnąć, ale nie stać go na wynajęcie geodety a nie będzie 

robił mniej lub więcej o pół metra bo można się pomylić. Kopaliśmy szukając kamieni granicznych wg 

wskazań mniej lub więcej i nie znaleźliśmy.  

Burmistrz powiedział, że po sesji można jeszcze raz spojrzeć na mapę. Będzie konieczność, to 

poprosimy geodetę, który robi mapę do celów projektowych. Zrobiono dokumentację i wszystkie 

uzgodnienia, ale brakuje tylko tego jednego, żeby zakończyć sprawę.  

Przewodnicząca przypomniała, że w tym temacie prowadzono rozmowy, ponieważ problem zgłosiła 

Pani Sołtys i zarazem radna. Uważała, że jest potrzeba załatwienia sprawy, ale wystąpiły przeszkody 

natury własnościowej, które należy uregulować. 

Burmistrz podsumowując powiedział, że jest deklaracja właściciela wobec wszystkich uczestniczących 

w sesji, że cofnie płot do granic posesji. Przystąpimy do realizacji wytyczenia granicy przez geodetę, 

który w uzgodnieniu z Panem wykona pracę. Burmistrz poprosił o dane osobowe i adres mieszkańca 

Chrzana.    

Przewodnicząca podziękowała mieszkańcom Chrzana, którzy opuścili salę obrad zobowiązując się do 

współpracy i przeprowadzenia rozmów z pozostałymi sąsiadami ulicy Leśnej. 

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6 -  Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 9 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”,  4 głosy „wstrzymujące się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXII/146/17 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu.  

 

2) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2018, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”,  

2 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXII/147/17 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 

2018, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) ustalenia zasad i kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz szkół podstawowych dla których gmina 

Żerków jest organem prowadzącym, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXII/148/17 w sprawie ustalenia zasad i kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz szkół podstawowych dla których gmina 

Żerków jest organem prowadzącym, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2017. 

Przewodnicząca poprosiła panią Bronisławę Rogacką skarbnika gminy o przedstawienie projektu 

uchwały. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami 
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wyjaśniając, że  kwoty dochodów i wydatków budżetowych  po zmianie wynoszą po stronie: 

 dochodów do kwoty   43.839.122,20  zł 

 wydatków do kwoty   52.972.945,86  zł 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że uległa zmianie kwota deficytu, która została zmniejszona do wysokości 

9.133.823,66 zł, która zostanie sfinansowana przychodami. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie wyjaśniając, że Wojewoda Wielkopolski zawiadomił, że 

decyzją Ministra Rolnictwa zwiększono plan dotacji celowej w dziale 600 o kwotę 900.000,00zł na 

"Przebudowę drogi gminnej Lisew-Ludwinów". Ponadto Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan 

dotacji celowej w dziale: 

 855 o kwotę 150,00zł  na realizację zadań wynikających z ustawy o "Karcie Dużej Rodziny" 

oraz zwiększył plan dotacji o kwotę 70.346,00zł na dożywianie dzieci, 

 801 o kwotę 321.120,00 zł na realizacje zadań własnych, 

 854 o kwotę 96.319,00 z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów. Dodała, że po stronie wydatków kwota będzie wyższa  

o 20 tys. zł, ponieważ ustawa przewiduje, że gmina dokłada  20% ze środków własnych. 

Zwiększono plan dochodów własnych w dziale: 

 756 podatek od nieruchomości o kwotę 60.000,00zł; 

 758 o kwotę 250.000,-zł dochody - zwrot podatku VAT. Zmienia się w dochodach § 0690 

zastępuje się § 0640. 

Ogółem zwiększa się dochody budżetu o kwotę 1.697.935,00zł. 

W budżecie po stronie wydatków dokonano następujących zmian w dziale:  

 010 zwiększa się plan na opłacenie energii o kwotę 100 tys. zł i kwotę 36.120,00 zł na remonty, 

 600 zwiększa się plan  ogółem o 800 tys. zł; w tym 400 tys. zł przeznaczono na remont dróg 

gminnych, a 400 tys. zł na budowę drogi w miejscowości Lisew – Ludwinów oraz wykonanie 

dokumentacji dróg w Chrzanie. Ponadto z drogownictwa kwotę 100 tys. zł przesunięto na dział 

921 z przeznaczeniem na wykonanie: elewacji budynku Wiejskiego Centrum Kultury w Lubini 

Małej; podłogi w Sali wiejskiej w Stęgoszy; opłotowania przy Sali wiejskiej we wsi Chrzan  

i dokumentacji ogrzewania gazowego w Sali Wiejskiej w Bieździadowie. Natomiast na budowę 

placu zabaw w miejscowości Śmiełów ustalono plan  w wysokości 40 tys. zł, 

 700 ustalono plan w wysokości 1.000,00 zł na podatek VAT, 

 750 zwiększono plan ogółem o 92.416,00 zł, w tym na: remonty 88 tys. zł i 4.416,00 zł na odpis 

ZFŚS,  

W związku ze wzrostem przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce narodowej zwiększono podstawę 

odpisu na ZFŚS. Również dokonuje się przesunięcia z § 4210 na § 4440 w rozdziałach 75111 - o 115,00 

zł, 90002 - 152,00 zł i 85154 - 46,00 zł. 

Skarbnik Gminy przedstawiła propozycje przesunięć w poszczególnych działach i rozdziałach 

klasyfikacji budżetowej: 

1) w dziale 754 rozdział 75412 przesunięto kwotę 10.000,00zł z zakupów na wypłatę ekwiwalentu 

strażakom za udział w akcji ratowniczo-gaśniczej, 

2) w dziale 801 rozdział 80101 przeniesiono  3.000,00 zł na § 4190 na nagrody konkursowe (SP  

w Chrzanie - 600,00 zł, SP w Dobieszczyźnie - 600,00zł, SP w Komorzu Przybysławskim - 

800,00 zł, SP w Żerkowie - 1.000,00 zł) oraz  2.120,00 zł przeniesiono na korektę odpisu na 

ZFŚS, 

 w rozdziale 80103 przeniesiono 517,00 zł na korektę odpisu na ZFŚS; kwotę 2.000,00 zł 

przeniesiono na rozdział 80149, 

 w rozdział 80104  kwotę 530,00 zł przesunięto na korektę odpisu na ZFŚS, 

 w rozdziale 80110 przeniesiono kwotę 1.000,00zł na § 4190 na nagrody konkursowe; 

kwotę 826,00 zł przeniesiono na korektę odpisu na ZFŚS, 

 w rozdziale 80114 kwotę 1.070,00 zł przeniesiono na korektę odpisu na ZFŚS, 

 w rozdziale 80148 przeniesiono wolne środki w kwocie 200,00zł na wypłatę 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego w Stołówce SP w Żerkowie; kwotę 619,00 zł 

przeniesiono na korektę odpisu na ZFŚS, 
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 w rozdziale 80149 kwotę 2.000,00 zł przeniesiono na wypłatę dodatków 

mieszkaniowych i wiejskich dla nauczycieli, 

Zwiększono plan w dziale: 

 801 rozdział 80101 o kwotę 20 tys. zł na malowanie klatki schodowej i sal lekcyjnych w Szkole 

Podstawowej w Żerkowie i w rozdziale 80148 o kwotę 15 tys. zł na malowanie kuchni szkolnej 

i pomieszczeń magazynowych oraz naprawę klimatyzacji w Szkole Podstawowej w Żerkowie, 

 854 rozdział 85417 przeniesiono 42,00 zł na korektę odpisu na ZFŚS, 

 900 ogółem o kwotę 196.407,66 zł, w tym na opłacenie energii elektrycznej na oczyszczalniach 

ścieków o kwotę 70 tys. zł i o 56.407,66 zł na remonty sieci kanalizacji sanitarnej, 

 900 rozdział 90015 zwiększono plan o 70 tys. zł na nowe punkty oświetleniowe dla 

miejscowości Chrzan przy ulicy Leśnej oraz w Dobieszczyźnie i Miniszewie, 

 926 ustalono plan w wysokości 1.000,00 zł na opłacenie podatku VAT.  

 

 Do budżetu na 2017 rok wprowadzono wolne środki z roku 2016 w kwocie 933.823,66 zł. 

Kwota ta zmniejsza kwotę "Przychodów" z zaciągniętych pożyczek i kredytów. Planowane większe 

dochody również zmniejszą deficyt budżetu o kwotę 109.176,34 zł. 

W załączniku Nr 4 zmieniono plan dotacji  § 6900 na § 6300 w planie dotacji zgodnie z załącznikiem 

Nr 4. 

Skarbnik Gminy podkreśliła , że propozycja zmian jest niezbędna w celu prawidłowego wykonania 

budżetu. Dodała, że załącznik Nr 3 w porównaniu z uchwałą macierzystą zmienia kwotę zaciągniętych 

przychodów z kredytów i pożyczek w celu zbilansowania budżetu: było 11.033.000,00 zł teraz jest 

9.990.000,00 zł Nadmieniła, że w 2016 roku była kwota ponad 5.mln zł  i do dnia dzisiejszego nie 

zaciągnięto żadnego kredytu i pożyczki. Zadłużenie na dziś wynosi 1 mln. zł, które zostanie spłacone  

w drugim półroczu 2017 r. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała jak wyglądają kwoty oświetlenia ulicznego dla Pawłowic? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w budżecie zaplanowano na oświetlenie 45 tys. zł i teraz 

zwiększono o 70 tys. zł  z uwzględnieniem wykonania pojedynczych punktów i  jest nadzieja, że 

zaplanowane środki wystarczą. 

Radny Bogdan Bożejewicz w poprzedniej wersji zmian w dziale 010  na zapłacenie energii była kwota 

100 tys. zł a teraz mamy 36 tys. a mówiliśmy o 20 tys. zł 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie było więcej środków. Na dzień dzisiejszy otrzymaliśmy ponad 

320 tys. od Wojewody Wlkp. Na zadania własne gminy tzn. na pomoc dla oświaty w dziale 80103  

i 80104, ale żeby oddziały przedszkolne działały, należało w budżecie w dziale oświaty zabezpieczyć 

środki. W związku z tym można teraz przeznaczyć je na inne zadania. Mieliśmy ograniczone wydatki  

w dziale 010 jak i 900 gdzie były wprowadzone kwoty netto bez podatku VAT a z uwagi na centralizację 

podatku VAT będziemy płacili brutto i dlatego należało zwiększyć plan. 

Radny Bogdan Bożejewicz – czy wystąpiły zaległości? 

Skarbnik Gminy – nie ma zaległości.  

Radny Bogdan Bożejewicz – budżet ogółem w dochodach i wydatkach od poprzedniej wersji zwiększył 

się o ok. 417 tys. zł. W dziale 900 zauważyłem kolejną różnicę, przy zwiększeniu budżetu o 70 tys. zł  

na oczyszczalnię ścieków, doszła kolejna kwota w wysokości 56.407,66 zł na kanalizację  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że 70 tys. zł przeznaczono na punkty świetlne a dodatkową kwotę 

56.407,66 zł zaplanowano na remonty sieci kanalizacji sanitarnej.  

Radny Bogdan Bożejewicz czy środki, które otrzymano od Wojewody w wysokości ok. 90 tys. na co 

zaplanowano, czy na zadania własne? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że na zadania własne. Dodała, że w przypadku gdy środki są wskazane 

na dane zadanie to nie wolno przesunąć ich na inne zadanie, a jeżeli na zadania własne, to gmina planuje 

te środki tam gdzie uważa za konieczne. Środki przychodzą w formie dotacji na zadania, które zgodnie  

z ustawą o opiece społecznej w części pokrywa gmina i w części Wojewoda. Wydatki w opiece 

społecznej (zapomogi, utrzymanie opieki społecznej) są zadaniami budżetu Państwa, ale środki 

wpływają jako zadanie własne gminy. Wojewoda posiadając środki przeznacza je na poszczególne cele, 

a jak nie  ma środków to jest zadaniem własnym samorządu utrzymać opiekę społeczną i wypłacić 

należne świadczenia(dotacje §2030).  
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Radny podziękował za udzielone wyjaśnienia. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 radnych na 

sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXII/149/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2017, stanowi  

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodnicząca zarządziła 5 min. przerwę w obradach sesji. 

 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie treści projektu 

uchwały.  

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały oraz uzasadnienie wyjaśniając, że planowane dochody  

i wydatki na 2017 rok ogółem wzrosły o kwotę 1.697.935,00 zł, po zmianie planowane dochody 

stanowią kwotę 43.893.122,20 zł,  natomiast planowane wydatki wzrosną o kwotę 1.588.758,00 zł  

i stanowią kwotę  52.972.945,86 zł. Planowane dochody i wydatki w latach następnych pozostają bez 

zmian. 

Do WPF-u  wprowadzono wolne środki w kwocie 933.823,66 zł – dochody na zadania zlecone gminie, 

dochody własne, które częściowo zwiększyły wydatki a kwota 109.176,34 zł wpłynęła na zmianę długu. 

Ogółem zadłużenie zmniejszono o kwotę 1.043.000,00 zł  

Skarbnik Gminy podkreśliła, że wszystkie uchwalone przedsięwzięcia  pozostają do realizacji bez 

zmian.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXII/150/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków 

na lata 2017 – 2022, stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

1) nabycia nieruchomości w Lisewie i Żerkowie. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Bogdan Bożejewicz zauważył niespójność w numerze działki nieruchomości w Lisewie 

wymienionej w projekcie uchwały i uzasadnienia. 

Burmistrz wyjaśnił, że nastąpił błąd pisarski w uzasadnieniu projektu uchwały powinno być jak w treści 

projektu uchwały tj. działka o numerze 150/1  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 12 głosów „za”,  

 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXII/151/17 w sprawie nabycia nieruchomości w Lisewie i Żerkowie, stanowi  załącznik 

nr 10 do protokołu. 

 

Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca stwierdziła, że Burmistrz udzielił odpowiedzi w punkcie 4 porządku obrad sesji. 

 

Punkt 9 – Sprawozdanie z realizacji  „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków  

z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2016”, o którym mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2016 

Przewodnicząca  zapytała czy są uwagi do sprawozdania, każdy z radnych posiada treść sprawozdania. 

Przedstawiła jakie środki otrzymały poszczególne stowarzyszenia.  

Wobec braku uwag sprawozdanie Radni przyjęli jednogłośnie:13 „za” w obecności 13 radnych na sali 

obrad. Sprawozdanie stanowi załącznik  nr  11 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.       

Przewodnicząca poinformowała, że w niedzielę tj.  2 kwietnia br. w Amfiteatrze w Żerkowie odbędzie 

się „Jarmark Wielkanocny”.   
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Burmistrz poinformował, że w czwartek o godz. 10:00 na stadionie miejskim im. Janusza Jajczyka  

w Żerkowie odbędą się powiatowe zawody lekkoatletyczne, na które serdecznie zaprosił wszystkich 

chętnych. 

 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 Dziękując wszystkim za udział Przewodnicząca zamknęła XXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokołowała:        

 

Teresa Szablewska 

      PRZEWODNICZĄCA  

     Rady Miejskiej Żerkowa 

 

               /-/ Barbara Urbańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


